
           

Protokół Nr 22/2020 

z posiedzenia  Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego  

z dnia 24 marca  2020 r. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego - radny Rafał Donarski.  

 O godz. 1800  Przewodniczący otworzył posiedzenie Komisji,  przywitał osoby obecne 

na posiedzeniu.  

Na posiedzeniu nieobecny był radny Edwin Zezoń. 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji przedstawił proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał na nadzwyczajną sesję Rady Gminy. 

4. Zakończenie posiedzenia. 

 Ad.  2. Ww. porządek obrad przyjęto jednogłośnie – 8 głosami za. 

Ad. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał na nadzwyczajną sesję Rady Gminy. 

Komisja zaopiniowała nw. projekty uchwał: 

1/ w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wieliszew, 

2/ w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Wieliszew na 2020 rok. 

 Skarbnik Gminy – p. Magdalena Dobrowolska omówiła propozycje zmian 

wprowadzone do projektów obydwu uchwał.  

 Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  Wieliszew 

uzyskał jednogłośnie – 8 głosami za – opinię pozytywną. 

  Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Wieliszew na 2020 

rok uzyskał jednogłośnie – 8 głosami za – opinię pozytywną. 

3/  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Wójtem Gminy Wieliszew 

a Zarządem Województwa Mazowieckiego dotyczącego przejęcia zadania w zakresie budowy 

odcinka chodnika od drogi gminnej nr 180507W – ulicy Wiejskiej do istniejącego przejścia 

dla pieszych w drodze wojewódzkiej nr 631 - ulicy Nowodworskiej w miejscowości 

Olszewnica Nowa, na terenie gminy Wieliszew, powiat legionowski  

p. o. Kierownika Referatu Remontów i Inwestycji – p. Ewa Kiszel poinformowała, że 

przedsięwzięcie ma na celu skomunikowanie wybudowanych i oddanych wcześniej 

chodników – ul. Warszawska, ul. Ogrodowa, ul. Prosta z nowo zaprojektowanymi 

chodnikami na ul. Wiejskiej i ul. Długiej w Olszewnicy Starej. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Projekt uchwały uzyskał jednogłośnie – 8 głosami za – opinię pozytywną. 

4/ w sprawie określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieliszew w 2020 r.  

 Pracownik Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj poinformowała, że zgodnie 

z ustawą o ochronie zwierząt corocznie do 31 marca, rada gminy powinna uchwalić Program 

Opieki nad Zwierzętami Bezdomnymi oraz Zapobiegania Bezdomności Zwierząt.  

Do dokumentu nie wprowadzono istotnych zmian w porównaniu do lat poprzednich – umowę 

na zapewnienie opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz ich odławianie podpisano ze 

schroniskiem w Nowym Dworze Mazowieckim, umowę na opiekę weterynaryjną z Lecznicę 

Weterynaryjną doktora M. Kado.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Projekt uchwały uzyskał jednogłośnie – 8 głosami za – opinię pozytywną. 
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5/ zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne  

Pracownik Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj poinformowała, że uchwała 

podjęta przez Radę Gminy w lutym 2020 r. została unieważniona w części przez Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

W przedłożonym projekcie uchwały, w paragrafie dotyczącym sposobu naliczania opłaty 

dodano zapis, iż opłata będzie pobierana nie tylko od pojemników, ale również od worków. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Projekt uchwały uzyskał jednogłośnie – 8 głosami za – opinię pozytywną. 

6/ w sprawie wniesienia skargi do sądu administracyjnego  

Pracownik Referatu Ochrony Środowiska – p. Joanna Maj poinformowała, że Kolegium 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie na posiedzeniu w  styczniu 2020 r. orzekło  

o nieważności dwóch uchwał dotyczących gospodarowania odpadami komunalnymi, w tym 

uchwały dotyczącej stawek opłat na pojemniki. Rozstrzygnięcie spowodowało powstanie luki 

prawnej - od stycznia b. r. brak jest uregulowania stawek opłat za pojemniki. Wniesienie 

skargi umożliwi utrzymanie płynności finansowej, utrzymanie od stycznia 2020 r.  stawek 

obowiązujących w poprzednim roku.  

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Projekt uchwały uzyskał jednogłośnie – 8 głosami za – opinię pozytywną. 

7/ w sprawie wystąpienia do Ministra Obrony Narodowej o wydanie zezwolenia  

na utworzenie oddziału przygotowania wojskowego w Liceum Ogólnokształcącym  

w Komornicy wchodzącym w skład Zespołu Szkół w Wieliszewie 

 Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w  Wieliszewie – p. Jacek Banaszek 

poinformował, że uchwała dotyczy utworzenia oddziału przygotowania wojskowego  

w Liceum Ogólnokształcącym w Komornicy, funkcjonują tam oddziały mundurowe, w tym 

m. in. wojskowe. Od 2020 roku oddziały wojskowe będą funkcjonowały pod patronatem 

Ministra Obrony Narodowej, aby było to możliwe organ prowadzący musi złożyć wniosek,  

a zgodnie z zapisami ustawy Prawo oświatowe są to kompetencje rady gminy. 

 Radna Dorota Sarna zapytała z czego wynika ta zmiana. 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w  Wieliszewie – p. Jacek Banaszek wyjaśnił, że 

klasy wojskowe w Liceum Ogólnokształcącym w Komornicy są prowadzone od roku 2008. 

Od roku 2020 utworzenie klasy wojskowej wymaga patronatu Ministra Obrony Narodowej. 

Dodał, że klasy wojskowe cieszą się bardzo dużym powodzeniem, na 35 planowanych miejsc 

zgłasza się zwykle 50 chętnych. 

 Radny Jacek Kuciński zapytał, czy w przyszłości będzie można ubiegać się w MON  

o dotację na prowadzenie szkoły. 

 Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w  Wieliszewie – p. Jacek Banaszek 

poinformował, że klasy nadal będą podlegały Ministerstwu Edukacji Narodowej, których 

uczniowie są objęci subwencją. Planowano, aby w wagach subwencji pojawiła się dodatkowa 

waga, tj. dodatkowe, poza podstawową kwotą subwencji, środki na ucznia. Obecnie brak jest 

rozporządzenia w sprawie podziału części oświatowej subwencji ogólnej. Dodał, że gdyby 

dodatkowa waga się pojawiła, nie przypuszcza, aby były to wysokie kwoty. 

Radna Renata Gostkowska-Maczuga zapytała, czy w związku z obecną sytuacją  

w kraju - powstają oszczędności w szkołach, np.  związane z  niewydatkowaniem środków na 

media,  czy zaistniały dodatkowe koszty, następnie – ilu uczniów ma problem z korzystaniem 

ze zdalnego nauczania. 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych w  Wieliszewie – p. Jacek Banaszek 

poinformował, że pojawią się pewne oszczędności, omówił ich zakres. Stwierdził, że pojawią 

się dodatkowe koszty np. związane z uruchamianiem platform edukacyjnych, szkoleniem 

nauczycieli,  jednak ich zakres będzie mniejszy niż oszczędności. 
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Poinformował, że obecnie trwa szacowanie ilości uczniów, którzy mają problemy  

z korzystaniem ze zdalnego nauczania, jednak są to przypadki sporadyczne – 2-3 na szkołę. 

Innych uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Projekt uchwały uzyskał jednogłośnie – 8 głosami za – opinię pozytywną. 

         Ad. 4. O godz. 1827  Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 

 

 Na tym protokół zakończono i podpisano.   

 

 

Protokół sporządziła:    Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Magdalena  Kucińska Przestrzennego Rafał Donarski   

 

   

 

 


